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Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 29 grudnia 2017 r. 
 

Nr 9/VII/2017 Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; 

Nr 10/VII/2017 Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska        

                         i Opieki Społecznej; 

Nr 9/VII/2017 Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi; 
 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie odbyło się w dniu 29 grudnia 2017 r. 

o godzinie 9:00. W posiedzeniu brało udział 13 radnych. Nieobecny radny Waldemar Wąsowicz – Z-ca 

Przewodniczącego Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej i członek 

Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej oraz 

Zbigniew Górski – Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi. 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik do protokołu. Spoza Komisji w posiedzeniu 

uczestniczyli Burmistrz Otmuchowa – mgr inż. Jan Woźniak, Skarbnik - mgr Sebastian Salecki, Radca 

Prawny – Eugeniusz Kowaluk. 
 

Porządek posiedzenia: 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów i projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej: 

1) projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/329/2010 z dnia 12 listopada 2010 r. w sprawie 

powołania jednostki budżetowej Gminy Otmuchów pod nazwą „Gospodarstwo Komunalne 

w Otmuchowie”; 

2) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla szkół 

publicznych prowadzonych na ternie Gminy Otmuchów przez podmioty inne niż jednostki samorządu 

terytorialnego oraz w sprawie trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji; 
3) projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego; 
4) projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2017 rok; 

5) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 

6) projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 2018 rok; 

7) projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Otmuchów. 

8) projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych 

Straży Pożarnych uczestniczących w działaniach ratowniczych lub szkoleniach (ćwiczeniach) 

pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Otmuchów. 
 
 

Ad 1) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/329/2010 z dnia 12 listopada 2010 r. 

w sprawie powołania jednostki budżetowej Gminy Otmuchów pod nazwą „Gospodarstwo Komunalne 

w Otmuchowie”. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 5 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

Ad 2) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu udzielenia i rozliczenia 

dotacji dla szkół publicznych prowadzonych na ternie Gminy Otmuchów przez podmioty inne niż 

jednostki samorządu terytorialnego oraz w sprawie trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania 

i wykorzystania dotacji; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 5 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  

 



2 

 

           Ad 3) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu 

użytkowego; 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 5 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

Ad 4) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2017 rok; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 5 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

Ad 5) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 5 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

Ad 6) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 2018 rok; 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Napora: Komisja Rewizyjna przy Radzie Miejskiej, w dniu 

13 grudnia na swoim posiedzeniu omawiała budżet. Uzyskała wyjaśnienia w trakcie posiedzenia. 

Odnosiliśmy się tak do dochodów, jak i do wydatków, patrząc na strukturę dochodów i wydatków. Dla 

informacji pozostałych członków Rady, chciałbym przekazać pobieżnie to, co na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej ustaliliśmy i o czym mówiliśmy. Jeżeli chodzi o strukturę dochodów, trzeba zdawać sobie 

sprawę, że każda z gmin, samorządów, liczy przede wszystkim na własne dochody. I tutaj, jeżeli chodzi 

o nasze, własne dochody, wraz z udziałem podatków od osób fizycznych, od osób prawnych, to jest 38 – 

prawie 39% dochodów całości. Reszta, 61% to dofinansowania, subwencje, dotacje. Mamy takie trzy działy 

dochodowe, czyli różne rozliczenia, dział 758 - gdzie księguje się subwencje, środki które z zewnątrz 

przychodzą i wspomagają oświatę i nie tylko i to jest 27%. Jeżeli chodzi o dochody od osób fizycznych 

i prawnych, nawet 15 mln zł. - to prawie 24%. I jest ten dział, który się rozrósł ostatnio, 855 - rodzina, są to 

waśnie wspomagania prorodzinne i tu mamy 20%, to jest około 12 mln zł. Razem, te trzy działy przynoszą 

dochodów w naszym budżecie prawie 74%. Po drugiej stronie, jest to wydawanie pieniędzy, bo część 

pieniędzy, która jest w dochodach jest z konkretnym przeznaczeniem, bez wpływu naszego. Są to tzw. 

znaczone pieniądze. Tu mamy trzy takie działy, które są mocno obciążające budżet, ale to nie znaczy, 

że obciążające, to złe. To statystyczne dane, na które niejednokrotnie zwracaliśmy uwagę. Na pierwszym 

miejscu jest oświata. To prawie 31%, ponad 20 mln złotych na rok. Jeżeli idzie o program prorodzinny, to 

tutaj wydatek jest nico większy aniżeli wpływy. Wspomaganie jest więc zadaniem własnym gminy, to jest 

19%. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska również znaczący, bo prawie 11 mln zł. Czyli inaczej 

mówiąc 44 mln zł z tego naszego budżetu – czyli 65%, to są te trzy działy. Reszta, to też wydatek, ale nie tak 

znaczący jak budżet. Zwracaliśmy tez uwagę, na to, że od 1 stycznia nowego roku, Przedsiębiorstwo 

Wodociągów i Kanalizacji znika, w sensie jest w likwidacji, rozszerzona zostanie działalność Gospodarstwa 

Komunalnego. Tu zwracałbym na jedną rzecz uwagę – dochód z tej dziedziny jest za wysoki i z drugiej 

strony koszty są za niskie. Tu była tylko prośba, aby przyglądnąć się tym dwóm pozycjom, ponieważ wynik 

z tego jest zbyt dodatni. Przy tym trzeba było wziąć też pod uwagę, że taryfy za wodę i ścieki, dla 

gospodarstw domowych będą bez zmian, ale ze zmianą dla tego, kto to dostarcza. Wcześniej 

Przedsiębiorstwo otrzymywało uchwalaną dopłatę do ścieków. My jako Rada uchwalaliśmy dopłaty. 
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Odczuwał to każdy odbiorca, ale nie bezpośrednio w rachunku. Dostawał pomniejszony rachunek. W tym 

wypadku, to powodowało, tą analizę kosztów, że mogą być wyższe, a dochody mogą być niższe. Dlatego 

sugerowałem, by przyjrzeć się tym pozycjom, ponieważ Komisja Rewizyjna co roku analizowała dochody 

i wydatki – inaczej mówiąc - sytuację finansową, jednostek gminnych, między innymi Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji i na podstawie tych wcześniejszych bilansów, bo tu nie było jeszcze likwidacji, 

teraz jest w trakcie -nasz wniosek był taki do zweryfikowania, co nie oznaczało, że byliśmy w ogóle tym 

zapisom przeciwni. Żeby sprawa była jasna. Ważną rzeczą, którą poruszyliśmy na posiedzeniu, to były 

wydatki majątkowe, które w planie tych wydatków zakłada się ponad 17 mln zł. Patrząc z drugiej strony na 

wynik, czyli jak się miał skończyć plan na 2018, oczywiście jest wspomagany kredytem i jest to mniej 

więcej trzy osiemset. Szło nam o to, że cały harmonogram tych wydatków majątkowych, których jest 

niemało, ponieważ on zakłada 39 przedsięwzięć, na łączna kwotę 17 mln 300 – i nie zauważyliśmy pozycji 

które są w założeniach i było wnioskiem naszym - gminy łącznie z partnerem - złożony był wniosek 

i okazało się w grudniu, że wniosek był skuteczny. Wydatek 4 zadań, to jest ponad 12 mln zł. Jeżeli w 39 

pozycjach, w 17 mln zł nie widzieliśmy tego zadania w pełni wykazanego, to było zapytanie: które z tych 39 

zadań, które mamy, wypadnie z tego planu w trakcie roku. W miejsce tych 12 mln zł. zadanie, które byłoby 

wspomagane gdzieś ok. 5 mln zł. Na Komisji nie chodziło nam o to, żeby wskazać, które to wypadną, 

ponieważ na ten czas, w którym rozmawialiśmy, tej pewności – jak dzisiaj, nie mieliśmy, że to zadanie nasze 

zostanie wykonane i w kwietniu będziemy mogli - Gmina będzie mogła - to zadanie wnioskowane wcześniej 

zrealizować. Gdyby się nic nie miało zmienić, a doszłoby to zadanie, to 30 mln zł razem wydatków 

majątkowych przy współudziale oczywiście dofinansowania, na dzisiaj byłoby nie możliwe. Tak na Komisji 

do tego podchodziliśmy. Nie mniej, jako, że nie było jeszcze tej pewności, czy rzeczywiście ten projekt 

dostanie dofinansowanie, Komisja przyjęła jednogłośnie plan budżetu na rok 2018, jak również przyjęła 

prognozę finansową na 2018 rok i lata dalsze bez zastrzeżeń. To znaczy bez zastrzeżeń z tymi drobnymi 

uwagami, jakie mieliśmy w trakcie, ale dużo było wyjaśnień. Nie mniej wydatek majątkowy nie był do 

końca rozstrzygnięty. Dziś już wiemy o wiele więcej, więc myślę, że tutaj usłyszymy to, co jest w zamiarze 

Burmistrza w roku 2018 odnośnie wydatków majątkowych. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie. Uwag do projektu uchwały nie 

zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 5 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  
 

           Ad 7) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Otmuchów. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie. Uwag do projektu uchwały nie 

zgłoszono.  

Głosowanie: 

 -Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 5 za, 0 przeciw, 1 osoba 

wstrzymała się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 1 osoba wstrzymała się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  

 

             Ad 8) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych uczestniczących w działaniach ratowniczych lub szkoleniach 

(ćwiczeniach) pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Otmuchów. 
 

Radny Napora: tu jest za udział w działaniach ratowniczych. Wyceny za godzinę. A jak się to ma do 

minimalnej stawki 13,70 za godzinę? Udział w działaniach ratowniczych traktuję jak normalna pracę, stąd 

moje pytanie.  

Burmistrz: nie, to jest ekwiwalent za czas poświęcony na akcję. Tu komendant może potwierdzić. Te 

pieniądze są zazwyczaj brane przez strażaków i przekazywane na potrzeby swojej jednostki i oni sami nimi 

dysponują.  

Radny Łucki: to nie jest wynagrodzenie, to jest ekwiwalent. Od tego podatku się nie płaci.  
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Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w tej sprawie. Uwag do projektu uchwały nie 

zgłoszono.  

Głosowanie: 

 -Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 5 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się; 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się.  

 

Na tym zakończono protokół. 
Protokołowała J. Wiktorowska   

 

 

1. Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu    ........................................ 

       i Finansów oraz Działalności Gospodarczej i Opieki Społecznej         Sylwester Łucki 

 

 

2. Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej ........................................ 

       oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Zdrowotnej                      Dorota Brząkała 

 

 

3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi  ......................................... 

                                                                                                                       Aleksander Pacławski 

 


